
PROTOKÓŁ NR XI/2011 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 29 września 2011 roku  
w Zespole Placówek Kultury  w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych ( lista obecności jako załącznik nr 1). 
Radni nieobecni usprawiedliwieni : Radna Halina Szaniawska 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Radca Prawny                                         Karolina Kaszuba  
Pracownicy urzędu oraz goście ( lista obecności jako załącznik nr 2  i nr 3 ). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 13 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, otworzył 
obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował do obecnych na sesji pytanie w sprawie 
ewentualnego wniosku o zmianę porządku obrad. 
Radni nie zgłosili  wniosku w sprawie zmiany porządku obrad sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącej 
15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. (Radna 
Joanna Maria Kantor  nie była obecna w czasie stwierdzenia quorum). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur na 
Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radny Leszek Kraszewski zgłosił kandydaturę Radnej Marii Czesławy Rybki.  
Radna Maria Czesława Rybka wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej kandydatury 
na Sekretarza obrad.  
Radni jednogłośnie (13 głosami „za”)wybrali Radną Marię Czesławę Rybka  
na Sekretarza obrad( Radna Joanna Maria Kantor nie brała udziału w głosowaniu). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że na dzisiejszą sesję zostali 
zaproszeni specjalni goście Państwo Małgorzata i Henryk Fita, których uznano za 
najlepszych rolników w Polsce, w konkursie na najbezpieczniejsze gospodarstwo rolne 
oraz Pan Józef Mnich Kierownik KRUS z Trzebnicy. Przewodniczący rady  poprosił Pana 
Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród o zabranie głosu.  
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy  
Na wstępie Burmistrz wszystkich serdecznie przywitał . Pan Robert Lewandowski 
Burmistrz Gminy przypomniał ,że Państwo Małgorzata i Henryk Fita wygrali w konkursie 
zorganizowanym przez KRUS najbezpieczniejsze gospodarstwo rolne. Gospodarstwo 
Państwa Fita został uznane za najlepsze i najbezpieczniejsze w Polsce. Oficjalna 
uroczystość , na której Pan Marek Sawicki Minister Rolnictwa wręczył państwu Fita główną 
nagrodę nowoczesny ciągnik. Uroczystość  odbyła się w Bednarach pod Poznaniem,        
w której uczestniczył również, Zespół Ludowy DYSZEL oraz młodzież z naszej gminy.  
Burmistrz dodał, że uroczystość ta była, również ważna dla gminy pod kątem promocji.    
W imieniu własnym i samorządu żmigrodzkiego Pan Burmistrz jeszcze raz złożył 
gratulacje państwu Fita za sukces, który osiągnęli  w konkursie najbezpieczniejsze 
gospodarstwo rolne w Polsce dzięki swojej ogromnej pracy  i zaangażowaniu. Na 



zakończenie Pan Burmistrz i Pan Przewodniczący Rady wręczyli panu Henrykowi Fita 
prezent od żmigrodzkiego samorządu, w postaci zestawu kina domowego. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy poprosił o zabranie głosu Pana Józefa 
Mnicha Kierownika KRUS w Trzebnicy. 
Pan Józef Mnich Kierownik KRUS  
Na wstępie Pan Józef Mnich Kierownik KRUS wszystkich serdecznie przywitał . 
Pan Józef Mich wyjaśnił, że konkurs zorganizowany przez KRUS bezpieczne 
gospodarstwo rolne to przede wszystkim  prewencja i zmniejszenie wypadków przy pracy 
w gospodarstwie rolnym. W latach 2006 - 2010 ilość wypadków w skali kraju spadła          
z 33 tys. do 27 tys. między innymi dzięki takim ludziom jak Państwo Fita . W skali kraju do 
konkursu przystąpiło 140 gospodarstw i przy  tak ogromnej konkurencji Państwo 
Małgorzata i Henryk Fita zdobyli pierwsze miejsce w kraju . Pan Mnich powiedział, że jest 
dumny ,iż z jego terenu z Gminy Żmigród gospodarstwo Państwa Fita zdobyło pierwsze 
miejsce . Następnie Pan Mnich  podziękował wszystkim , którzy w pewnym stopniu wnieśli 
swój wkład w sukces Państwa Fita. Pan Józef Mnich skierował podziękowania do Pana 
Roberta Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród za daleko idącą pomoc                     
i uczestnictwo  w uroczystej gali, do  Pana Jana Czyżowicza Dyrektora Powiatowego 
Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Żmigrodzie, który kieruje młodzież ze szkoły do 
gospodarstwa Państwa Fita, aby tam zdobywać wiedzę i uczyć się, jak ma wyglądać 
gospodarstwo rolne bezpieczne dla życia i zdrowia ludzi w nim pracujących. Pan Józef 
Mnich skierował podziękowania pod adresem  Pana Roberta Adach Starosty Powiatu 
Trzebnickiego i Pana Henryka Bagińskiego  Radnego Rady Miejskiej w Żmigrodzie, którzy 
swoją obecnością zaszczycili uroczystą galę .Na zakończenie Pan Józef Mnich jeszcze 
raz skierował podziękowania i gratulacje pod adresem Państwa Małgorzaty i Henryka Fita 
oraz ich rodziców i dzieci . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku Podjęcia 
uchwał: 
Na sesję przybyła Radna Joanna Maria Kantor 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Żmigrodzie  
Nr XXVI/170/09 z dnia 13 lutego 2003 r. w sprawie trybu i kryteriów przyznawania 
nagród za osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze dla nauczycieli zatrudnionych          
w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu i rolna przyjęły wniosek w sprawie wykreślenia w § 1 ust.3 pkt ” b” 
Komisja przemysłu skierowała projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynęła 
opinia  NSZZ SOLIDARNOŚĆ Międzyregionalnej Sekcji Oświaty i Wychowania Dolny 
Śląsk . Przewodniczący odczytał opinię( kserokopia opinii stanowi załącznik do protokołu 
po odczytaniu dodał, że opinia przesłana przez  NSZZ SOLIDARNOŚĆ Międzyregionalną 
Sekcję Oświaty i Wychowania Dolny Śląsk pokrywa się z wnioskiem komisji budżetu          
i rolnej .  
Radny  Józef Łysikowski powiedział, że jako autor projektu uchwały zgadza się z opinią 
NSZZ SOLIDARNOŚĆ Międzyregionalnej Sekcji Oświaty i Wychowania Dolny Śląsk, 
ponieważ zapis w § 1 ust.3 pkt ” b” nie powinien być umieszczony w uchwale . W projekcie 
uchwały został umieszczony jako alternatywny do dyskusji radnych . Radny Józef 
Łysikowski dodał, że wnioskuje , aby zapis § 1 ust.3 pkt ” b” został wykreślony . Następnie 
powiedział, że jako przedstawiciel Związku Nauczycielstwa Polskiego zgadza się               
z pierwszą częścią uwag wskazanych w opinii , a mianowicie  ,że ocena pracy 



nauczyciela, a szczególnie najwyższa ocena pracy nauczyciela powinna być powiązana    
z odpowiednio wysokim dodatkiem motywacyjnym . 
Radni nie wnieśli innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał wniosek komisji budżetu i rolnej w sprawie 
wykreślenia w § 1 ust.3 pkt b  o treści „przy równych z innymi nauczycielami osiągnięciach 
zawodowych, nagroda będzie w pierwszej kolejności przyznawana nauczycielom, którzy 
posiadają wyższą ocenę pracy" pod głosowanie .  
Wniosek otrzymał  14 głosów „za”. 
Radni nie zgłosili innych  uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały z przyjętym wnioskiem pod 
głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosów „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.84.2011 
Projekt uchwały nr 2 w sprawie ustalenia zasad i warunków wyłapywania 
bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Żmigród oraz dalszego postępowania z tymi 
zwierzętami. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.  
Radni nie zgłosili uwag i zapytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosów „za”),  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.85.2011 
Projekt uchwały nr 3 w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej 
podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i niedziałających w celu 
osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, sposobu 
ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.  
Radny Damian Sułkowski powiedział, że projekt uchwały jest dobry, ale ma pewne 
usterki.  W projekcie uchwały nie jest zapisane skąd będą pieniądze na to przeznaczone. 
Ponadto brak jest  informacji , że jeżeli z budżetu na działania zostaną przeznczone środki 
w wysokości 20 tys. zł , czy tę kwotę będzie mógł otrzymać jeden podmiot , czy tylko jakiś 
procent tej kwoty. Kolejną uwagą Radnego było to ,że  Pan Burmistrz będzie miał wolną 
rękę przy podejmowaniu decyzji . 
Pan Wojciech Smoliński Sekretarz Gminy Żmigród  
Jeżeli chodzi o zabezpieczenie kwoty na realizację uchwały, to w uchwale dotyczącej 
zmiany budżetu została ujęta kwota w wysokości 12 tys. zł.  
Projekt uchwały jest uzupełnieniem  uchwał, które mówią o pomocy i współpracy               
z organizacjami pozarządowymi z zakresu pożytku publicznego i wolontariatu. W tym 
projekcie jest mowa o współpracy i finansowaniu tej współpracy, która obejmuje szeroki 
wachlarz działań jak inwestycje i zamierzenia , które nie są definiowane w ustawie o 
pożytku publicznym i wolontariacie , ale mogą być realizowane wspólnie przez gminę ze 
stowarzyszeniami lub przez stowarzyszenia.     
Radny Damian Sułkowski  
W przypadku, kiedy zgłosi się stowarzyszenie, które  przedstawi bardzo doby plan i będzie 
starało się o całą kwotę, w projekcie uchwały brak zapisu, co w tej sytuacji . Natomiast 
kiedy zgłosi się 20 stowarzyszeń, a  1 stowarzyszenie otrzyma cała pulę przewidzianych 
środków.    



Pan Wojciech Smoliński Sekretarz Gminy Żmigród  
Do Pana Burmistrza będzie należała ocena celowości wniosku . Ocena będzie wykonana   
w oparciu o cele zawarte w ustawie o pożytku publicznym i wolontariacie . Jeżeli Pan 
Burmistrz uzna ,że cel jest adekwatny, właściwy do naszych planów będzie mógł zawrzeć 
umowę ze stowarzyszeniem na realizacje ich zadań. 
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto:   11 głosami "za" 
    3  głosami "wstrzymującymi" 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.86.2011 
Projekt uchwały nr 4 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Trzebnickiego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”) ,  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.87.2011 
Projekt uchwały nr 5 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Dolnośląskiego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 14 głosami „za”)  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.88.2011 
Projekt uchwały nr 6 w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Miejskiej 
w Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu wnioskowała za wejściem w życie uchwały z dniem 1 stycznia 2012 r. 
Komisja  rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian   
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał wniosek komisji budżetu w sprawie wejścia 
w życie uchwały z dniem 1 stycznia 2012 roku. 
Radny Damian Sułkowski poinformował, że on był inicjatorem wniosku za wejściem       
w życie uchwały od 1 stycznia 2012 r.. Głównym celem było  to ,aby nie powstał zarzut,  
że Radni robią komisję, aby wziąć za to pieniądze.  Uchwała powinna wejść w życie od      
1 stycznia 2012 r. dlatego, że zostaną napisane nowe plany pracy komisji, może niektóre 
komisje zmienią je w stosunku do roku bieżącego.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał wniosek radnego Damiana Sułkowskiego 
pod głosowanie.  
Wniosek otrzymał :4 głosy „za”,8 głosów „przeciw” i 2 głosy „wstrzymujące”. 
Wniosek nie został przyjęty. 
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 10 głosami „za”,  
            1 głosem  „przeciw" 



            3 głosami „wstrzymującymi" 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.89.2011 
Projekt uchwały nr 7 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie zadania własnego 
Powiatu Trzebnickiego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.   
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że Pan Burmistrz wprowadził 
autopoprawkę do § 1 na końcu paragrafu dopisek „etap I” 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz          
z wprowadzoną autopoprawką .  
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
            1  głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.90.2011 
Projekt uchwały nr 8 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.   
Radny Damian Sułkowski 
Projekty uchwał nr 8,9 i trzy wcześniejsze wynikają ze specyficznego prowadzenia polityki 
w naszej gminie. Przez parę lat było uspokojenie a teraz wracamy do tego samego .       
Oszczędzanie, czy też celowe zmniejszenie faktycznych wartości inwestycji . W czasie 
rozmów na posiedzeniu komisji z Panem Burmistrzem to ostanie dofinansowanie do 
województwa dolnośląskiego według kosztorysu były to trzy miliony ,a z przetargu było 
1700.000,-zł . W wielu przypadkach część rozliczenia zostanie przekierowane na drugi 
rok. W przyszłym roku jest już parę milionów na zobowiązania z tego roku . Podobnie jak 
sytuacja ZPK , MZGK czy szkół. Polityka ta dla mnie jest dziwną polityką. Skoro wiemy ,że 
ZPK w zeszłym roku kosztowało 2 miliony zł, dlaczego w tym roku zapisano 1300.000,-zł. 
Na początku myślałem ,że jest to związane ze zmianą dyrekcji ,że super plan 
zagospodarowania . Z drugiej strony patrząc, doszły świetlice, doszły nowe obowiązku. Co 
się okazuje ,że pieniędzy nie ma i musimy zrobić przesunięcia w budżecie  , i niby 
wszystko jest dobrze. Nie zgadzam się z tą polityką. Jeżeli coś ma kosztować  dwa miliony 
to trzeba te dwa miliony zapisać, a jeżeli zaoszczędzimy to jest to nasz sukces. Nie 
powinniśmy pieniądze przesuwać z jednego działu na drugi lub brać pożyczkę   . Mój głos 
w sprawie tego projektu jak i następnego będzie wstrzymujący.  
Burmistrz Robert Lewandowski 
Panie Radny dziwię się takiemu podejściu do sprawy z tego względu, że jeżeli planuje się 
budżet ambitny to trzeba planować często zadania inwestycyjna tak, żeby po kolei 
realizować etap za etapem do zakończenia inwestycji .Gdyby Gmina Żmigród była 
Kobierzycami to miałaby nadwyżki finansowe, które mogłyby zostać zabezpieczone           
i bardzo dużo zostawałoby na inwestycje. Burmistrz dodał, że wyznaje taką zasadę, że 
należy ryzykować i pewne inwestycje przygotować do takiego etapu, że jak jest 
rozstrzygnięcie    przetargu na innych inwestycjach to z reguły jest regułą ,że kosztorys 
inwestorski  jest wyższy niż wykonanie. Zostają pieniądze , które można przeznaczyć, albo 
na bieżące wydatki lub inną inwestycję. Przez taką politykę Gmina Żmigród wykonuje 
bardzo dużo inwestycji co roku. Burmistrz Robert Lewandowski dodał , że ma nadzieję,     
iż głos Radnego jest odosobniony . W sprawie budowy chodnika w Radziądzu Burmistrz 
Robert Lewandowski wspomniał o zagwarantowaniu dla mieszkańców bezpieczeństwa, 
które będą mieli dzięki budowie  chodnika  przy tak ruchliwej drodze wojewódzkiej.          



W sytuacji , kiedy jest  możliwe pozyskanie dotacji zewnętrznej na realizację zadania        
w 50% to należy to zadanie realizować i konsekwentnie dążyć do celu. Najważniejsze      
w konsekwencji jest to, żeby na koniec roku budżet był zbilansowany.  Udział własny 
gminy został pomniejszony o 50 tys. zł,  przy realizacji zadania budowa chodnika w 
Radziądzu, a tym samy o 150 tys. zł będzie więcej na rok następny . Natomiast, gdyby 
przetarg nie został ogłoszony , choć kosztorys inwestorski był na trzy miliony to być może 
zadanie zostałoby odłożone i nie zostałoby wprowadzone do realizacji. Kończąc Burmistrz 
powiedział, że ma nadzieję ,że pozostali radni rozumieją  te działania  i ta uchwał,              
i następna  zostaną podjęte.  
Radny Damian Sułkowski zwrócił się do Sołtysów. 
Nigdy nie byłem przeciw jakiejkolwiek budowie dróg . Decyzja były podejmowana na 
początku roku i wtedy nikt nas  nie informował, że będzie to tyle kosztowało budżet. Są 
inwestycje bardzo ważne i są inwestycje , które muszą poczekać  . Nie każda inwestycja , 
która jest wykonywana jest dofinansowana. 
Burmistrz Robert Lewandowski  
Gdyby iść w tym kierunku jak Radny patrzy na budżet to: powinniśmy  nie wykonać  
modernizacji wodociągu w mieście i kanalizacji teletechnicznej. Wykonać kanalizację 
sanitarną i chodniki, a za rok lub dwa wykonać modernizację wodociągu rozbierając 
zrobione drogi i chodniki. Niektóre zadania inwestycyjne wykonuje się w sposób ciągły    
ze względu na wartość, wielkość i trudność zadań  np.; rok, dwa lub trzy lata.  
Radny Damian Sułkowski w odniesieniu do wypowiedzi Pan Burmistrza powiedział, że 
nie chodzi o inwestycje , które są w trakcie realizacji , ale o zadania , które są 
wprowadzane w trakcie roku budżetowego. Co będzie za rok , dwa ,kiedy gmina nie 
będzie miała gruntów na sprzedaż  i nie będzie dotacji .Dziś należy myśleć                        
o przystopowaniu i cięciu ,ale to jest polityka na przyszłość. 
Burmistrz Robert Lewandowski 
Ja przede wszystkim myślę, co będzie za rok, dwa lub dziesięć lat . Zapewniam Radnego, 
że nie będzie źle. 
Radni nie wnieśli innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
            2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.91.2011 
Projekt uchwały nr 9 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2011 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały. 
Komisja budżetu, rolna i przemysłu skierowały projekt uchwały na sesję bez zmian. 
Komisja socjalna zapoznała się z projektem uchwały.   
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
            1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XI.92.2011 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Informacji i sprawozdań. 
Informacja Burmistrza Gminy Żmigród za okres od 30.06.2011 r. do 29.09.2011 r. 

Podjętych zostało 48 zarządzeń: 
1) w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i paragrafami w budżecie 

Gminy Żmigród na 2011 rok, 
2) w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Z-cy Skarbnika Gminy Żmigród Pani 

Aleksandrze Poślednik,  



3) dwa zarządzenia w sprawie powołania Komisji Egzaminacyjnej dla nauczycieli 
ubiegających  się o awans na stopień nauczyciela mianowanego,  

4) w sprawie wynagrodzenia członków wchodzących w skład Komisji Egzaminacyjnej dla 
nauczycieli ubiegających się o awans na stopień nauczyciela mianowanego,  

5) w sprawie przeznaczenia do oddania w użytkowanie na czas nieoznaczony  dla 
Ludowego Zespołu Sportowego „LECH” w Barkowie działki  nr 329/1 o pow. 1 ha  
stanowiących boisko sportowe, 

6) w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego nieruchomość 
niezabudowaną ,stanowiącą własność Gminy Żmigród  położoną w Barkowie, działka 
nr 798/9 o pow.0.4644 ha, 

7) w sprawie sprzedaży w przetargu nieograniczonym nieruchomość niezabudowaną 
,stanowiącą własność Gminy Żmigród  położoną w Barkowie, działka nr 798/10           
o pow.0.2238 ha, 

8)   w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego nieruchomość 
niezabudowaną ,stanowiącą własność Gminy Żmigród  położoną w Barkowie, działka 
nr 798/11 o pow.0.2084 ha, 

9) w sprawie przeznaczenia  do oddania w dzierżawę w trybie bezprzetargowym na 
okres 3 lat część działki  nr 169 obręb Książęca Wieś o pow.296,37 m2                       
z przeznaczeniem  na cele rekreacyjne. Czynsz miesięczny  z tytułu dzierżawy  65 zł + 
23%podatku VAT 

10) w sprawie przeznaczenie do zmiany niezabudowanej nieruchomości położonej w 
obrębie Żmigrodu w granicy działki nr 11/17 o pow. 28 m2 stanowiącej własność 
Gminy Żmigród o wartości 1883,00 zł brutto na niezabudowaną nieruchomość 
położoną w obrębie Żmigrodu w granicy działki  nr 11/15 o pow.  6 m2 o wartości 
403,00 zł  brutto  stanowiącej własność osób fizycznych. Zmiana została dokonana w 
celu poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej poprzez 
poszerzenie istniejącego przejazdu.  

11)   w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość niezabudowaną 
,stanowiącą własność Gminy Żmigród  położoną w Żmigródku, działka nr 72/17           
o pow.99m2  na rzecz właściciela sąsiedniej nieruchomości , oznaczonej w ewidencji 
gruntu  nr 72/5 ,72/6 i 73/2 celem poprawienia warunków jej zagospodarowania. 

12)   w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość w obrębie Żmigrodu, 
działka nr 36/7 o pow.657m2.  Sprzedaż nastąpi na rzecz użytkownika wieczystego.  

13) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość w obrębie Żmigrodu, 
działka nr 79/1 o pow.463m2.  i 79/2 o pow. 237 m2.Sprzedaż nastąpi na rzecz 
użytkownika wieczystego.  

14) w sprawie sprzedaży w przetargu nieograniczonym nieruchomość położoną                
w Żmigrodzie , działka nr 114/1 o pow.3062 m2, 

15) w sprawie sprzedaży w przetargu nieograniczonym nieruchomość położoną                
w Żmigrodzie , działka nr 114/2 o pow.4088 m2, 

16) w sprawie sprzedaży w przetargu ograniczonym nieruchomość położoną w Żmigrodzie 
, działka nr 66/7 o pow.503 m2, 

17) w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieruchomość niezabudowaną  stanowiącą 
własność Gm. Żmigród , położoną w Żmigrodzie  działka nr 8/24 o pow. 1,4009 m2  
znajdującą się na terenie podstrefy Żmigród w ramach Specjalnej Strefy Ekonomicznej  
Małej Przedsiębiorczości , 

18) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość  niezabudowaną  
stanowiącą własność Gm. Żmigród , położoną w Żmigródku  działka nr 39/4 o pow. 12 
m2  na rzecz właściciela sąsiedniej nieruchomości , oznaczonej w ewidencji gruntów 
nr 20/20  celem poprawienia warunków jej zagospodarowania, 

19) siedem zarządzeń w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemców lokale mieszkalne : 



-w Żmigrodzie ul. Batorego 
-w Żmigrodzie ul. PKWN 
- pięć lokali w Żmigrodzie pl. Wojska Polskiego  
w   wraz ze sprzedażą  procentowego udziału w gruncie 
20) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę ; 
-na okres 10 lat na rzecz Danuty Łaryn nieruchomość gruntową  położoną w granicy 

działki nr 18 o pow. 0.1033 ha 
- na okres 3 lat na rzecz Bronisława Żygadło nieruchomość gruntową położoną w granicy 

działki nr 29/1 oraz część działek  nr 29/2,29/3,29/4 i 29/5  o łącznej pow. 0.5705 ha 
21) w sprawie rezygnacji z prawa pierwokupu własności nieruchomości oznaczonej, jako 

działka nr 200/12 obrębu Garbce o pow.0.50 ha  
22)   w sprawie sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego udział wynoszący ½ 

części nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Gm. Żmigród , położonej w 
Chodlewie  działka nr 177  o pow. 0.32 ha.   

23) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę na okres 2 lat nieruchomość 
gruntową stanowiąca własność Gm. Żmigród położoną w Żmigrodzie działka nr 3 /4  
o pow. 0.80 ha na rzecz Włodzimierza Podróżnego  

24) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę na dzień 29 września br.  
nieruchomość  gruntową stanowiąca własność Gm. Żmigród położoną w Żmigrodzie 
działka nr 8/2 o pow. 1800 m2 na rzecz firmy pod nazwa Monster Show Chaloupka 
Emil Chaloupka   

25) w sprawie przekazania projektów uchwał do Rady Miejskiej na sesję 10 sierpnia br. 
26) w sprawie informacji o przebiegu wykonania Budżetu Gminy Żmigród za I półrocze 

2011 r. 
27) w sprawie przekazania projektu uchwały do Rady Miejskiej na sesję 2 września  br. 
28) w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i paragrafami w budżecie 

Gminy Żmigród na 2011 r. 
29) w sprawie przedłużenia pełnienia obowiązku Dyrektora Gimnazjum im. Macieja Rataja 

dla Pani Katarzyny Lech do 31 sierpnia 2016 r.  
30) w sprawie upoważnienia Pani Katarzyny Lech Dyrektora Gimnazjum im. Macieja 

Rataja do dokonywania wszystkich czynności prawnych związanych z prowadzeniem 
gimnazjum, 

31) w sprawie przedłużenia pełnienia obowiązku Dyrektora Szkoły Podstawowej               
w Radziądzu  dla Pani Renaty Białek –Kapała  do 31 sierpnia 2016 r.  

32) w sprawie upoważnienia Pani Renaty Białek –Kapała  Dyrektora Szkoły Podstawowej  
do dokonywania wszystkich czynności prawnych związanych z prowadzeniem szkoły, 

33) w sprawie ustanowienia Koordynatora Gminnego do obsługi informatycznej na ternie 
Gm. Żmigród  w wyborach  do Sejmu RP i do Senatu RP zarządzonych na dzień  
9 października 2011 r.  

34) zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania pożyczek   
z zakładowego funduszu świadczeń socjalnych  na cele mieszkaniowe  dla 
pracowników, emerytów i rencistów – byłych pracowników jednostek oświatowych Gm. 
Żmigród, 

35) w sprawie wykazania siedzib OKW w wyborach do Sejmu RP i do Senatu RP 
zarządzanych na dzień 9 września br.   

36) w sprawie zmian w budżecie Gminy Żmigród na 2011 r. Zwiększa się planowane 
dochody  i wydatki o kwotę 54.231,-zł . Po zmianach dochody wynoszą 48.367.895,75 
zł ,a wydatki wynoszą 51.914.615,66 zł . Deficyt wynosi 3.546.719,91 zł  

37) w sprawie powołania Obwodowych Komisji Wyborczych  na terenie Gm. Żmigród        
w wyborach do Sejmu RP i do Senatu RP zarządzonych na dzień 9 października br. 

38) w sprawie ustanowienia operatorów informatycznych obsługi OKW na terenie Gm. 
Żmigród w wyborach do Sejmu RP i do Senatu RP zarządzonych na dzień                  



9 października br. 
39) w sprawie przekazania projektów uchwał do Rady Miejskiej na sesję 29 września br. 
40) zmieniające zarządzenie w sprawie ustanowienia operatorów informatycznych obsługi 

OKW na terenie Gm. Żmigród w wyborach do Sejmu RP i do Senatu RP 
zarządzonych na dzień 9 października br. 

Burmistrz Robert Lewandowski poinformowała, że wszystkie ważne sprawy, które 
dotyczą gminy są umieszczane w Wiadomościach Żmigrodzkich również, na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego w Żmigrodzie. 
Ponadto Burmistrz Gminy Żmigród zajmował się: 
1. Gminie udało  się pozyskać kolejne bezzwrotne dotacje  :  

-dotacja na wykonanie przedłużenia wału zimowego na Jamniku, wykonanie remontów 
trzech mostów  w mieście.  Łącznie kwota dotacji 2.080.000 zł. 
-dotacja na wykonanie termomodernizacji obiektów instytucji publicznych . Wniosek 
obejmował siedem budynków .Przyznano dotację w wysokości 30% wartości inwestycji  
tj.1.185.000 zł. 
- dotacji w wysokości 800 tys. zł na wykonanie rewitalizacji miasta . Wartość całej 
inwestycji 1.800.000 zł . Inwestycją zostanie objętych 14 kamienic. Zakres prac 
obejmuje wykonanie elewacji zewnętrznych , dachów i stolarki zewnętrznej.  

2. Odbyła się planowana wizyta gości z partnerskiego miasta Bardeheide z Niemiec. 
Współpraca z partnerskim miastem Bardeheide trwa nieprzerwanie od 10 lat , kiedy to 
podpisano porozumienie.  

3. W dniu 3 września br. odbyło  się oficjalne otwarcie nowego ośrodka OSiR, w którym 
udział wzięło przewie 2 tys. osób. Jedną z atrakcji otwarcia był mecz Śląska Wrocław z 
Piastem Żmigród . 

4. W dniu 17 września 2011 r. w Sołectwie Ruda Żmigrodzka odbyły się Gminne Dożynki  
oraz Festiwal Lasu . Rudę Żmigrodzką w czasie dożynek odwiedziło bardzo dużo 
mieszkańców naszej Gminy jak i gości.  Burmistrz podziękował dla Pana Mirosława 
Podymy Sołtysa i mieszkańców Sołectwa Rudy Żmigrodzkiej za profesjonalne 
zorganizowanie i przygotowanie  uroczystości dożynkowej. Burmistrz podziękował 
również, dla Sołtysów z całej gminy  za udział w uroczystości dożynkowej.   

5. Festiwal karpia w ramach Dni Karpia, która jest dobrą alternatywą do spędzenia 
wolnego czasu z rodziną na łonie natury.  Impreza udała się ze względu na pogodę i 
przybyłych gości.   

6. Została wydana pierwsza historyczna książka o Żmigrodzie w formie monografii 
obejmującej dzieje miasta do 1945 roku „Żmigród miasto trzech wież”. Autorem 
publikacji jest żmigrodzianin Pan Paweł Becela.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za przekazane 
informacje i  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad Interpelacji i zapytań. 
Radny Jan Gmyz   
-w sprawie świetlicy w Saniach ( dotyczy  pomieszczenia kuchennego, w którym przez 
kratkę ściekową cofają się  nieprzyjemne zapachy z szamba).Radny dodał ,że w świetlicy 
w Saniach  miał spotkać się z Z-cą Burmistrza Panem Średniawskim , ale do spotkania nie 
doszło,  
-mieszkanka Sań była umówiona z Panem Knappikiem , który miał przyjechać do niej i nie 
przyjechał, 
- droga w kierunku oczyszczalni na Bychowo i Kędzie została wykorytowana ,  kiedy 
popada deszcz to w drodze stoi woda. Problem ten zgłosili mieszkańcy ul. Wiejskiej.  
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, że na zapytania udzielą odpowiedzi osoby  
w zależności od merytoryki i tak: Dyrektor ZPK, Kierownik Ref. AGN i Kierownik Ref. IRL . 
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK  
Świetlica w Saniach został zlustrowana miesiąc temu. Temat został zlecony dla 
wykonawcy i w najbliższym czasie prace w świetlicy zostaną wykonane. 



Pan Artur Knappik kierownik ref. AGN 
Wyjaśnił, dlaczego nie był u mieszkanki  San. On z Panią się nie umówił, ale Ona z nim. 
Sprawa , którą Pani zgłosiła wymaga zapoznania się i przyjrzenia się jej. Kierownik 
zapewni ,że pojedzie do tej Pani dziś lub jutro, ale sprawa jest trudna i nie zostanie 
załatwiona od ręki.  
Pan Ireneusz Pyczak kierownik ref .IRL 
Droga była wyrównana  kilka miesięcy temu i jej stan do tego co było jest dużo lepszy. Na 
terenie naszej gminy jest wiele dróg , które prowadzą do gospodarstw  i w pierwszej 
kolejności są utwardzane. Droga w kierunku oczyszczalni jest drogą do pól .  
Radny Jan Gmyz do Pana Knappika. Pan umówił się z tą Panią, jeżeli Pan nie może 
pojechać to proszę do tej Pani zadzwonić i poinformować Ją o tym. 
Radny Damian Sułkowski w sprawie pisma Państwa Lenarcików w sprawie odwołania od 
decyzji, dotyczącej zmiany planu zagospodarowania przestrzennego przy ul. Lipowej . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że pismo Państw Lenarcików wpłynęło 
do biura rady i zostało skierowane do Pana Burmistrza. Radni to pismo otrzymają, kiedy 
do biura rady wpłynie odpowiedź od Pana Burmistrza .  
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że sprawa Państwa Lenarcików jest mu znana. 
Pismo od Rady wpłynęło dziś, odpowiedź na pismo zostanie udzielona. Natomiast to nie 
zmienia sytuacji jaka jest . Państwo Lenarcik planowali zamierzenie inwestycyjne, robili 
dokumentację jeszcze przed wejściem w życie  planu zagospodarowania przestrzennego, 
mając wydaną decyzję lokalizacyjną. Nie zdążyli doprowadzić do otrzymania pozwolenia 
na budowę przed wejściem w życie planu   zagospodarowania przestrzennego. Z drugiej 
strony mogli zadbać o to , aby sprawdzić , kiedy plan był wyłożony , czy funkcja działki na 
planie , na której chcą realizować zamierzenie , jest zgodne z zapisami planu. Na dzień 
dzisiejszy można zrobić to co planują , ale na mniejszej powierzchni , a Gmina ma 
związane ręce od momentu obowiązywania planu zagospodarowania przestrzennego.      
Z pisma Państwa Lenarcików można odnieść wrażenie ,że gmina jest winna zaistniałej 
sytuacji . 
Sołtys z Powidzka w sprawie zatrudnienia lekarza w Powidzku . 
Burmistrz Robert Lewandowski w sprawie zatrudnienia lekarza w Powidzku nie było 
żadnej decyzji . Pismo zostało przekazane do Pani Dyrektor PZZLA , a odpowiedź 
zostanie udzielona. 
Pani Ewa Skorecka Dyrektor PZZLA wyjaśniła, że w Ośrodku Zdrowia w Powidzku 
obecnie  lekarz przyjmuje dwa razy w tygodniu  
Radni nie wnieśli innych Interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący Rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Wolnych wniosków. 
Radny Leszek Kraszewski w sprawie wystąpienie o poszerzenie strefy ekonomicznej . 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśni, że od dłuższego czasu myśli o tym ,a warte 
zauważenia są tereny przy przyszłym węźle drogi S-5 przy zakładzie energomontażu. 
Prowadzone są  wstępne prace. Teren nie może być prywatny,  musi być instytucji 
publicznej oraz  w odpowiedniej lokalizacji . Burmistrz dodał, że będzie się  starać             
o poszerzenie strefy. 
Sołtys z Przedkowic odniósł się do wypowiedzi Pani Dyrektor PZZL. Dwa raz w tygodniu 
lekarz w Ośrodku Zdrowia w Powidzku to stanowczo za mało dla rejonu gminy, w którym 
jest skupione tyle sołectw. Sołtys dodał, że wnioskuje, aby lekarz przyjmował codziennie.    
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
przyjęcia protokołów z poprzedniej  sesji VIII,IX,X.  
Radni nie wnieśli  uwag do protokołów. 
Protokoły nr VIII,IX i X został przyjęty jednogłośnie ( 14 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 



Informacji i komunikatów przewodniczącego: 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał pismo złożone przez sołtysów w sprawie 
zmiany godzin sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie na godz.10. 
Przewodniczący rady wyjaśnił ,że temat zostanie skonsultowany z radnymi i Panem 
Burmistrzem . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował ,że wnioski do Budżetu na rok 2012 
radni i sołtysi mogą składać do 30 września br. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku obrad 
zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1410. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


